

7th GMS Summit

PHNOM PENH, CAMBODIA

9 SEPTEMBER 2021



កិច្ចប្រជុំកំពូលមហាអនុតំបន់មេគង្គលើកទី ៧

រាជធានីភ្នំពេញ, កម្ពុជា

ថ្ងៃទី០៩ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២១ តាមរយៈប្រព័ន្ធវីដេអូ

សេចក្តីថ្លែងការណ៍រួមនៃកិច្ចប្រជុំកំពូល

មហាអនុតំបន់មេគង្គ៖ ការពង្រឹងភាពខ្លាំងដើម្បីទប់ទល់នឹងបញ្ហាប្រឈមនៃទសវត្សរ៍ថ្មី

យើងជាប្រមុខរដ្ឋ/រដ្ឋាភិបាលនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា, សាធារណរដ្ឋប្រជាមានិតចិន, សាធារណរដ្ឋប្រជាធិបតេយ្យប្រជាមានិតឡាវ សាធារណរដ្ឋនៃសហភាពមីយ៉ាន់ម៉ា ព្រះរាជាណាចក្រថៃ និងសាធារណរដ្ឋសង្គមនិយមវៀតណាម បានជួបគ្នាក្នុងឱកាសនៃកិច្ចប្រជុំកំពូលមហាអនុតំបន់មេគង្គលើកទី៧ ៖

វិនិច្ឆ័យទី១ នូវសេចក្តីថ្លែងការណ៍រួមនៃកិច្ចប្រជុំកំពូលមហាអនុតំបន់មេគង្គលើកទី៦ ក្នុងឆ្នាំ២០១៨ និងបញ្ជាក់សាជាថ្មីនូវការប្តេជ្ញាចិត្តចំពោះការលើកកម្ពស់កម្មវិធីកិច្ចសហប្រតិបត្តិការសេដ្ឋកិច្ចមហាអនុតំបន់មេគង្គសម្រាប់ការសម្រេចបានពេញលេញនូវចក្ខុវិស័យនៃអនុតំបន់មួយប្រកបដោយចីរភាព សមាហរណកម្ម និងវិបុលភាពឆ្ពោះទៅរកការកសាងសហគមន៍អនុតំបន់មេគង្គមួយដែលមានអនាគតរួមគ្នាដ៏ភ្លឺស្វាង

ហានិភ័យទំនាក់ទំនង ចំពោះភាពជោគជ័យ សមិទ្ធផលគន្លឹះ និងគំរូល្អនៃកម្មវិធីកិច្ចសហប្រតិបត្តិការសេដ្ឋកិច្ចមហាអនុតំបន់មេគង្គក្នុងការបង្ហាញនូវថាមពលនៃកិច្ចសហប្រតិបត្តិការតំបន់ ដើម្បីបង្កើតផលប្រយោជន៍ឱ្យគ្នាទៅវិញទៅមក និងរួមចំណែកដល់ការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ច-សង្គមនៃបណ្តាប្រទេសជាសមាជិក

ទទួលស្គាល់ថា ភាពជោគជ័យនេះពឹងផ្អែកលើកិច្ចសហប្រតិបត្តិការនិងភាពជាដៃគូដ៏រឹងមាំក្នុងមហាអនុតំបន់មេគង្គនិងកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរួមគ្នាដ៏ប្តេជ្ញា អភិក្រមផ្ដោតលើលទ្ធផលជាក់ស្តែង និងភាពជាម្ចាស់និងការប្តេជ្ញាចិត្តខ្ពស់របស់បណ្តាប្រទេសមហាអនុតំបន់មេគង្គ ដោយឈរលើមូលដ្ឋាននៃគោលការណ៍ក្នុងសង្គម សីលធម៌ ការគោរពគ្នាទៅវិញទៅមក សមភាព ការពិគ្រោះយោបល់និងការសម្របសម្រួលទៅវិញទៅមក វិភាគទាននិងផលប្រយោជន៍រួម កិច្ចសហប្រតិបត្តិការឈ្នះ-ឈ្នះ ព្រមទាំងគោលការណ៍ស្ម័គ្រចិត្តនិងការគោរពធម្មនុញ្ញរបស់អង្គការសហប្រជាជាតិ និងច្បាប់អន្តរជាតិ

ទទួលស្គាល់ នូវកាលានុវត្តភាពថ្មីៗដែលកើតចេញពីសកលភាវូបនីយកម្មនិងគំនិតផ្តួចផ្តើមអភិវឌ្ឍន៍ និងការតភ្ជាប់ក្នុងតំបន់និងសកល ដូចជាប្រៀបវារៈ អង្គការសហប្រជាជាតិឆ្នាំ ២០៣០ សម្រាប់ការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយចីរភាព សហគមន៍អាស៊ាន គំនិតផ្តួចផ្តើមខ្សែក្រវាត់និងផ្លូវ និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការមេគង្គ-ឡានឆាង ដែលនាំមកនូវការបំពេញឱ្យគ្នានិងការធ្វើសមាហរណកម្មជាមួយនឹងកម្មវិធីមហាអនុតំបន់មេគង្គ ព្រមទាំងផ្តល់នូវថ្នាលថ្មីៗសម្រាប់កិច្ចសហប្រតិបត្តិការសកល តំបន់ និងអនុតំបន់។

ទទួលស្គាល់ផលវិជ្ជមាន ខណៈពេលដែលកម្មវិធី និងបណ្តាប្រទេសមហាអនុតំបន់មេគង្គបានបង្ហាញពីភាពធន់នឹងបញ្ហាប្រឈមដែលនាំមកដោយបម្រែបម្រួលយ៉ាងឆាប់រហ័សនៃបរិបទសកល និងតំបន់ក្នុងរយៈពេលជិតបីទសវត្សរ៍ចាប់តាំងពីការបង្កើតកម្មវិធី និន្នាការសំខាន់ៗដែលគំរាមកំហែងដល់ភាពជោគជ័យជាបន្តបន្ទាប់នាពេលអនាគតបាននិងកំពុងលេចឡើង ជាពិសេសនៅក្នុងទសវត្សរ៍ចុងក្រោយនេះ រាប់បញ្ចូលទាំងនិន្នាការដែលទាក់ទងនឹងកំណើនសេដ្ឋកិច្ច និងពាណិជ្ជកម្មសកល បរិស្ថានជំងឺ និងបច្ចេកវិទ្យា

ស្រុយដារីយ៉ាខ្លីៗ ពីជំងឺរាតត្បាតកូវីដ-១៩ ដែលជាបញ្ហាប្រឈមសកលដ៏លំបាក និងបន្ទាន់បំផុត ព្រមទាំងបានបង្កផលប៉ះពាល់យ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរដល់ការរស់នៅរបស់ប្រជាជននៅក្នុងអនុតំបន់ប៉ះពាល់ដល់ប្រព័ន្ធសុខភាពសាធារណៈ និងរារាំងដល់កំណើនសេដ្ឋកិច្ច

រលួនយល់ និន្នាការស៊ីជម្រៅ និងបញ្ហាប្រឈមធ្ងន់ធ្ងរទាំងនេះ ស្របគ្នានឹងការបញ្ចប់នៃក្របខ័ណ្ឌយុទ្ធសាស្ត្រនៃមហាអនុតំបន់មេគង្គលើកទី ២ ឆ្នាំ២០១២-២០២២ ផែនការសកម្មភាពហានូយឆ្នាំ២០១៤-២០២២ និងក្របខ័ណ្ឌវិនិយោគក្នុងតំបន់GMS ឆ្នាំ ២០២២ ដែលបានដឹកនាំកម្មវិធីGMS ក្នុងទសវត្សរ៍ចុងក្រោយ ដូច្នេះហើយតម្រូវឱ្យមានការកំណត់ទិសដៅនិងផែនការថ្មីៗដែលមានការយល់ដឹងពេញលេញ ព្រមទាំងដោះស្រាយនូវបញ្ហាប្រឈមនិងនិន្នាការថ្មីៗទាំងនេះប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព

យល់ដឹងពី តួនាទីសំខាន់នៃកិច្ចសហប្រតិបត្តិការតំបន់ ក្នុងការធានាបាននូវភាពជោគជ័យរបស់អនុតំបន់ ដើម្បីទប់ទល់នឹងបញ្ហាប្រឈម និងការគំរាមកំហែងថ្មីៗ ហើយច្បាមយកកាលានុវត្តភាពថ្មីៗនិងតម្រូវការ ក្នុងការធានាបាននូវភាពសំខាន់ និងភាពជោគជ័យនៃកម្មវិធីនាពេលអនាគត

ភោគសរសើរ ចំពោះការងារប្រកបដោយបូរសកម្មរបស់រដ្ឋមន្ត្រី ឧត្តមមន្ត្រី និងក្រុមការងារGMS ក៏ដូចជាវេទិកាក្នុងការធ្វើឱ្យជឿនលឿននូវកិច្ចសហប្រតិបត្តិការរបស់មហាអនុតំបន់មេគង្គ ក្នុងវិស័យផ្សេងៗ និងរៀបចំក្របខ័ណ្ឌយុទ្ធសាស្ត្រមហាអនុតំបន់មេគង្គឆ្នាំ២០៣០ ព្រមទាំងការឆ្លើយតបនឹងជំងឺកូវីដ-១៩ និងផែនការស្តារឡើងវិញ ឆ្នាំ២០២១-២០២៣

ជំនួយសេដ្ឋកិច្ចនេះ ពង្រឹងការប្រែប្រួលវិស័យកសិកម្ម ក្នុងការប្រមូលផ្តុំកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរួម ដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហាប្រឈម និងជម្នះរាល់ការគំរាមកំហែងទាំងនេះ តាមរយៈយុទ្ធសាស្ត្រគិតគ្រប់ជ្រុង ជ្រោយនិងសកម្មភាពជាក់ស្តែង ហើយបន្តការប្តេជ្ញាចិត្ត ដើម្បីធ្វើការជាមួយគ្នា និងសហប្រតិបត្តិការ កាន់តែជិតស្និទ្ធនិងរឹងមាំនៅក្នុងទសវត្សរ៍ថ្មីនេះឆ្ពោះទៅរកការសម្រេចបាននូវចក្ខុវិស័យនៃមហាអនុតំបន់ មេគង្គ ប្រកបដោយសមាហរណកម្ម វិបុលភាព ចីរភាព និងបរិយាបន្នកាន់តែប្រសើរ។

I. មហាអនុតំបន់មេគង្គ៖ កម្មវិធីកិច្ចសហប្រតិបត្តិការតំបន់ដែលមានភាពចំណាស់ ជាមួយនឹង កំណត់ត្រាសមិទ្ធផលជ័រីងមាំ

១. កម្មវិធី GMS បានចាប់ផ្តើមនៅដើមទសវត្សរ៍ឆ្នាំ ១៩៩០ ជាមួយនឹងវត្តមានសន្តិភាពនៅក្នុង អនុតំបន់ដែលផ្តល់ឱកាសដល់បណ្តាប្រទេសមហាអនុតំបន់មេគង្គអាចពិចារណារួមគ្នាលើសកម្មភាព នានា ដើម្បីលើកកម្ពស់សេដ្ឋកិច្ច និងដោះស្រាយកង្វល់រួមគ្នា។ តាមរយៈកម្មវិធីនេះ យើងបាន កសាង និងពង្រឹងទំនុកចិត្តជាបន្តបន្ទាប់ ដោយការធ្វើគម្រោងរួមគ្នាប្រកបដោយជោគជ័យ នាំមកនូវ ផលប្រយោជន៍រួម។ បច្ចុប្បន្ននេះ កម្មវិធីបានវិវត្តទៅជាកម្មវិធីកិច្ចសហប្រតិបត្តិការក្នុងតំបន់ដែល ផ្អែកលើគំរូនិងលទ្ធផលជាក់ស្តែង សំដៅលទ្ធផល ព្រមទាំងការផ្តោតលើគម្រោង។

២. យើងសូមបញ្ជាក់ម្តងទៀតថា ភាពតភ្ជាប់ ភាពប្រកួតប្រជែង និងភាពជាសហគមន៍ នៅតែ ជាកម្លាំងស្នូល និងភាពខ្លាំងរបស់កម្មវិធី។ នៅក្នុងបរិការណ៍នៃពិភពលោកមួយដែលផ្សារភ្ជាប់គ្នា យ៉ាងជិតស្និទ្ធ យើងសូមបញ្ជាក់ជាថ្មីនូវការប្តេជ្ញាចិត្តក្នុងការលើកកម្ពស់ភាពតភ្ជាប់បន្ថែមទៀតរវាង ប្រទេសសមាជិក ភាពប្រកួតប្រជែងកាន់តែច្រើន និងការកសាងសហគមន៍អនុតំបន់មេគង្គមួយ ជាមួយនឹងអនាគតរួមគ្នា តាមរយៈគម្រោងនិងកម្មវិធីជំរុញការអភិវឌ្ឍ និងដោះស្រាយបញ្ហា ប្រឈមរួម។ អភិក្រមនេះត្រូវបានកែសម្រួលឡើងវិញជាបន្តបន្ទាប់ ផ្តោតជាថ្មី ក៏ដូចជាគិតគូរឡើង វិញ នៅពេលកម្មវិធី GMS ដកស្រង់ទាំងបទពិសោធន៍របស់ខ្លួន និងតំបន់ដទៃទៀត។ កម្មវិធីនេះ ត្រូវបានតម្រង់ទិសដោយក្របខ័ណ្ឌយុទ្ធសាស្ត្រមហាអនុតំបន់មេគង្គឆ្នាំ២០៣០ និងផែនការយុទ្ធសាស្ត្រ តាមវិស័យ។ ក្របខ័ណ្ឌយុទ្ធសាស្ត្រដំណាក់កាលទី២ នៃមហាអនុតំបន់មេគង្គឆ្នាំ២០១២-២០២២ និងផែនការសកម្មភាពហិរញ្ញវត្ថុ ២០១៨-២០២២ បានតម្រង់ទិសសកម្មភាពរបស់យើងបានល្អ ក៏ដូចជាសម្រេចបានការងារជាច្រើននៅក្នុងទសវត្សរ៍ចុងក្រោយនេះ។ កម្មវិធីនេះក៏ទទួលបានអត្ថ ប្រយោជន៍ ពីក្រុមការងារនិងវេទិកាតាមវិស័យ GMS ព្រមទាំងអភិក្រមផ្អែកលើគម្រោង ដែលនៅតែ ជាអ្វីៗខ្ពង់ខ្ពស់សំខាន់។

៣. យើងសង្កត់ធ្ងន់លើសារៈសំខាន់នៃភាពតភ្ជាប់ក្នុងការជំរុញសមាហរណកម្មសេដ្ឋកិច្ច ក្នុងតំបន់និងជំរុញពាណិជ្ជកម្មនិងវិនិយោគ ក៏ដូចជានឹងលើកកម្ពស់ទាំងការតភ្ជាប់ផ្នែករូបវន្ត និង ស្ថាប័ននៅក្នុងមហាអនុតំបន់មេគង្គ។ តាមរយៈការតភ្ជាប់ផ្លូវឆ្លងកាត់ព្រំដែន គម្រោងធ្វើឱ្យប្រសើរ ឡើងនូវការតភ្ជាប់ បានវិវត្តទៅជាប្រៀងដឹកជញ្ជូន និងដើរតួជាមូលដ្ឋានគ្រឹះនៃរបៀងសេដ្ឋកិច្ច ដែលផ្តោតលើការរៀបចំដែនដី (spatial focus) សម្រាប់ការធ្វើពាណិជ្ជកម្ម វិនិយោគ និង សកម្មភាពសេដ្ឋកិច្ចដទៃទៀត។ យើងសូមស្វាគមន៍វេទិការបៀងសេដ្ឋកិច្ចនៃមហាអនុតំបន់មេគង្គ លើកទី១០ និង ១១ ហើយទទួលស្គាល់ថា បណ្តាញនៃរបៀងសេដ្ឋកិច្ច ត្រូវបន្តពង្រីកបន្ថែមទៀត ដើម្បីដាក់បញ្ចូលតំបន់ដែលបង្កើតផលប្រយោជន៍ដ៏ធំធេងសម្រាប់បណ្តាប្រទេស GMS និងអនុ តំបន់។ ការអភិវឌ្ឍវិស័យដឹកជញ្ជូនក៏ត្រូវបានពង្រីកឆ្ពោះទៅរកសន្ទានកម្មនៃប្រព័ន្ធដឹកជញ្ជូនអន្តរ មធ្យោបាយដើម្បីប្រសិទ្ធភាព និងនិរន្តរភាពកាន់តែប្រសើរ។ ដើម្បីធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងនូវការតភ្ជាប់ផ្នែក រូបវន្ត កិច្ចព្រមព្រៀងនិងយន្តការផ្នែកទន់មួយចំនួន ដូចជាកិច្ចព្រមព្រៀងសម្រួលការដឹកជញ្ជូនឆ្លង កាត់ព្រំដែនរបស់មហាអនុតំបន់មេគង្គត្រូវបានបង្កើតឡើង និងអនុវត្ត ដើម្បីសម្រួលដល់រំហូរដឹក ជញ្ជូន និងពាណិជ្ជកម្មឆ្លងកាត់ព្រំដែន។ វិស័យថាមពលក៏បានដើរតាមលំនាំនៃវឌ្ឍនភាពដូចគ្នា រួម ជាមួយនឹងការបង្កើតថាមពល និងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធបញ្ជូនថាមពលអមដោយកិច្ចព្រមព្រៀង និង លិខិតបករណ៍ដែលគ្រប់គ្រងការធ្វើពាណិជ្ជកម្មថាមពល។ យើងនឹងធ្វើឱ្យកាន់តែជឿនលឿននូវកិច្ច សហប្រតិបត្តិការមហាអនុតំបន់មេគង្គ លើប្រព័ន្ធអន្តរតភ្ជាប់បណ្តាញចែកចាយអគ្គិសនី និង បង្កើតទីផ្សារថាមពលតំបន់មួយ ដែលមានសមាហរណកម្ម។ ដូចគ្នានេះដែរ ការអភិវឌ្ឍថាមពល កំពុងត្រូវបានគ្រប់គ្រងទិសកាន់តែប្រសើរឆ្ពោះទៅរកថាមពលកើតឡើងវិញ ថាមពលស្អាត និង បច្ចេកវិទ្យាកាបូនទាប។

៤. យើងត្រូវបានលើកទឹកចិត្តដោយការកែលម្អក្នុង ភាពប្រកួតប្រជែង នៃវិស័យសំខាន់ៗ តាមរយៈកម្មវិធីដែលបានកំណត់គោលដៅប្រសើរ។ ប្រសិទ្ធផលនិងគុណភាពនៃផលិតកម្មកសិ- ចំណីអាហារកំពុងត្រូវបានធ្វើឱ្យប្រសើរឡើង ការធានាសុវត្ថិភាពនិងសន្តិសុខស្បៀង និងនិរន្តរភាព បរិស្ថាន តាមរយៈគំនិតផ្តួចផ្តើមនានាដូចជា ការធ្វើសមាហរណកម្មខ្សែច្រវាក់តម្លៃដែលអនុគ្រោះ ដល់កសិករខ្នាតតូច ស្ត្រីនៅតាមតំបន់ជនបទ និងសហគ្រាសកសិកម្មខ្នាតតូចនិងមធ្យម។ គុណភាព និងសុវត្ថិភាពស្តង់ដារប្រកបដោយសុខដុមនីយកម្ម ព្រមទាំងលំអាននៃការធ្វើកសិកម្មដែលមិនប៉ះ ពាល់បរិស្ថាន។ ចំនួនទេសចរ និងប្រាក់ចំណូលពីវិស័យទេសចរណ៍ត្រូវបានលើកស្ទួយតាមរយៈការ ជំរុញមហាអនុតំបន់មេគង្គឱ្យទៅជាគោលដៅទេសចរណ៍តែមួយ យុទ្ធនាការទីផ្សារដែលមានការ

សម្របសម្រួល និងធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងនូវហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធទេសចរណ៍ ទន្ទឹមនឹងការផ្សព្វផ្សាយអត្ថប្រយោជន៍តាមរយៈ ការអភិវឌ្ឍតំបន់ទេសចរណ៍បន្ទាប់បន្សំ គម្រោងទេសចរណ៍គាំទ្រប្រជាជនក្រីក្រ និងការកសាងសមត្ថភាពសម្រាប់បុគ្គលិកបម្រើក្នុងវិស័យទេសចរណ៍។ អត្ថប្រយោជន៍នៃការធ្វើបណ្តុំ ឧស្សាហកម្មក៏កំពុងត្រូវបានទាញយក តាមរយៈការអភិវឌ្ឍតំបន់សេដ្ឋកិច្ចពិសេសនានា តំបន់សេដ្ឋកិច្ចពិសេសនៅតាមព្រំដែន និងចង្កោមឧស្សាហកម្មផ្សេងៗ។ បណ្តាប្រទេសមហាអនុតំបន់មេគង្គបានចាប់ផ្តើមកិច្ចសហប្រតិបត្តិការក្នុងវិស័យដ៏មានសារៈសំខាន់នៃពាណិជ្ជកម្មអេឡិចត្រូនិច។ ការគ្រប់គ្រងនគរូបនីយកម្មក៏ជាកង្វល់ធំមួយផងដែរ ស្របគ្នានឹងការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយចីរភាពនៃទីប្រជុំជនសំខាន់ៗតាមរបៀងសេដ្ឋកិច្ច និងការឈានមុខនៃមហាអនុតំបន់មេគង្គនាពេលបច្ចុប្បន្ន ក្នុងការជំរុញទីក្រុងដែលមានភាពប្រកួតប្រជែង ភាពធន់ និងជាសុភាព។

៥. យើងគូសបញ្ជាក់ពីសារៈសំខាន់នៃការកសាងស្ថាប័នសហគមន៍ដ៏រឹងមាំ ដែលត្រូវបានឆ្លុះបញ្ចាំងតាមរយៈកិច្ចសហប្រតិបត្តិការរវាងបណ្តាប្រទេសមហាអនុតំបន់មេគង្គ ក្នុងការដោះស្រាយកង្វល់និងបញ្ហាប្រឈមរួម ព្រមទាំងការគាំពារទំនិញសាធារណៈក្នុងតំបន់។ កម្មវិធីនេះកំពុងធ្វើការដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងភាពសឹកវិចរិលនៃបរិស្ថាន និងការពារភាពសម្បូរបែបនៃជីវចម្រុះរបស់អនុតំបន់ក៏ដូចជាប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងបម្រែបម្រួលអាកាសធាតុ ហានិភ័យនៃគ្រោះមហន្តរាយធម្មជាតិ និងបរិស្ថាន រួមទាំងតាមរយៈការគ្រប់គ្រងសំណល់ប្រកបដោយចីរភាព និងការលើកកម្ពស់សុខភាពសមុទ្រ។ សុខុមាលភាព និងការអភិវឌ្ឍរបស់ប្រជាជាតិបានទទួលនូវអត្ថប្រយោជន៍ពីកម្មវិធីដើម្បីកែលម្អការឃ្លាំមើលនៃជំងឺឆ្លង និងទប់ស្កាត់ការរាលដាល ជាពិសេស ការឆ្លងកាត់ព្រំដែនដើម្បីកែលម្អប្រព័ន្ធសុខភាពសាធារណៈ គ្រប់គ្រងការធ្វើចំណាកស្រុកការងារប្រកបដោយសុវត្ថិភាព និងមានសណ្តាប់ធ្នាប់ និងរៀបចំកម្មវិធីកសាងសមត្ថភាពដល់មន្ត្រីសាធារណៈ។

៦. យើងមានសេចក្តីរីករាយចំពោះសមិទ្ធផលដ៏កិត្តិយសនិងជាក់ស្តែងនៃកិច្ចសហប្រតិបត្តិការមហាអនុតំបន់មេគង្គ ដែលទទួលបានដោយសារការអភិវឌ្ឍនការតភ្ជាប់ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធសំខាន់ៗដែលមាន ផ្លូវនិងស្ពានប្រវែងប្រមាណ ១២.០០០ គីឡូម៉ែត្រ ផ្លូវដែកប្រវែងប្រមាណ ៧០០ គីឡូម៉ែត្រ និងខ្សែបណ្តាញថាមពលប្រវែងប្រមាណ ៣.០០០ គីឡូម៉ែត្រ - ចំពោះលទ្ធផលមិនមែនរូបវន្ត ដូចជាយានយន្តដឹកជញ្ជូនឆ្លងកាត់ព្រំដែនដោយសេរី ជាមួយនឹងនីតិវិធីសាមញ្ញ ប្រព័ន្ធសម្របសម្រួលសម្រាប់ការត្រួតពិនិត្យ និងគ្រប់គ្រងការរីករាលដាលនៃជំងឺឆ្លង វិធានការសម្រាប់ការពារជីវចម្រុះ និងការបណ្តុះបណ្តាលមន្ត្រីសាធារណៈឱ្យមានសមត្ថភាពខ្ពស់ជាងមុន។

II. បញ្ហាប្រឈមគន្លឹះរបស់ GMS និងការគំរាមកំហែងនៃជំងឺកូវីដ-១៩

៧. ជាមួយនឹងកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរួមគ្នារបស់ប្រទេសក្នុងមហាអនុតំបន់មេគង្គ GMS បានទទួលជោគជ័យក្នុងការគ្រប់គ្រងការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ-១៩។ កម្មវិធីគាំទ្រផ្នែកសង្គមកិច្ចនិងធុរកិច្ចដែលបានរៀបចំឡើង បានបង្ហាញឱ្យឃើញពីសារៈសំខាន់ក្នុងការថែរក្សាស្ថិរភាពសេដ្ឋកិច្ច និងការការពារអាយុជីវិតនិងជីវភាពរស់នៅរបស់ប្រជាជន។ ទោះយ៉ាងណាក្តី ក៏ដូចជានៅលើពិភពលោកដែរ ការរាតត្បាតនៃជំងឺកូវីដ-១៩បានក្លាយជាការគំរាមកំហែងមួយដែលមិនធ្លាប់មានពីមុនមកដល់អនុតំបន់។ ប្រការនេះ សកម្មភាពទប់ស្កាត់ឆាប់រហ័ស និងប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពរបស់បណ្តាប្រទេសនៅមហាអនុតំបន់មេគង្គ បានរារាំងជំងឺនេះពីការបង្កជាផលប៉ះពាល់ធ្ងន់ធ្ងរដល់សុខភាពសាធារណៈដូចនៅតំបន់ផ្សេងទៀតនៃពិភពលោកដែលមានជនរងគ្រោះច្រើន។ ទោះយ៉ាងណា អនុតំបន់ មិនត្រូវបានរួចផុតពីផលប៉ះពាល់សេដ្ឋកិច្ចធ្ងន់ធ្ងរដែលបង្កដោយជំងឺរាតត្បាតនោះឡើយ ដោយសារខ្សែច្រវាក់ផ្គត់ផ្គង់ត្រូវបានបង្អាក់ សមត្ថភាពផលិតត្រូវបានថមថយ ហើយតម្រូវការ និងការប្រើប្រាស់ធ្លាក់ចុះ។ យើងមានការកកកូលយ៉ាងខ្លាំងចំពោះការបាត់បង់អាយុជីវិត និងការរងទុក្ខដែលបណ្តាលមកពីជំងឺរាតត្បាតនេះ ជាពិសេសលើអ្នកក្រីក្រនិងជនដែលងាយរងគ្រោះជាងគេ។

៨. យើងសូមធ្វើការវាយតម្លៃខ្ពស់ចំពោះការឆ្លើយតបរបស់ប្រទេសនីមួយៗចំពោះជំងឺរាតត្បាត ក៏ដូចជាការត្រៀមលក្ខណៈជាស្រេចរបស់បណ្តាប្រទេសមហាអនុតំបន់មេគង្គក្នុងការប្រើប្រាស់យន្តការកិច្ចសហប្រតិបត្តិការដែលមានស្រាប់នៅក្រោមកម្មវិធី GMS ដើម្បីអនុវត្តសកម្មភាពរួមគ្នា និងកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់ រួមមានសកម្មភាពសហប្រតិបត្តិការទាន់ពេលវេលានៅក្នុងក្រុមការងារវិស័យសុខាភិបាលនៃមហាអនុតំបន់មេគង្គ ដើម្បីពង្រឹងសមត្ថភាពប្រព័ន្ធសុខាភិបាលសម្រាប់ការឃ្នាំមើលប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព ការទប់ស្កាត់ការរីករាលដាល ការព្យាបាលនិងការគ្រប់គ្រង និងការបង្កើនការយល់ដឹងជាសាធារណៈអំពីជំងឺនេះ។ យើងក៏សូមស្វាគមន៍ចំពោះកិច្ចសហការឆ្លើយតបយ៉ាងឆាប់រហ័សនៅក្នុងវិស័យដែលរងផលប៉ះពាល់ខ្លាំងបំផុតដូចជាទេសចរណ៍ កសិកម្ម ដឹកជញ្ជូន និងពាណិជ្ជកម្មឆ្លងកាត់ព្រំដែន ព្រមទាំងវិស័យបរិស្ថាន ដោយមិនត្រឹមតែកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់មកលើសកម្មភាពនៃវិស័យទាំងនេះទេ ប៉ុន្តែថែមទាំងធានាថាការស្តារឡើងវិញនេះមិនត្រឹមមានរយៈពេលឆាប់ប៉ុណ្ណោះទេ ប៉ុន្តែគឺអនុលោមតាមគោលបំណងវែងឆ្ងាយ និងទូលំទូលាយដូចជាចីរភាពនិងបរិយាបន្ន។

៩. យើងទទួលស្គាល់ថាសកលភាវូបនីយកម្មបាននាំមកនូវកាលានុវត្តភាពថ្មីសម្រាប់ការអភិវឌ្ឍ ដល់ពិភពលោកនិងមហាអនុតំបន់មេគង្គ ហើយសេដ្ឋកិច្ចឌីជីថលនិងនវានុវត្តន៍នៃបច្ចេកវិទ្យា បាន ក្លាយជាកត្តាជំរុញថ្មីសម្រាប់កំណើននាពេលអនាគត។ ទោះជាយ៉ាងណា អនុតំបន់ក៏ត្រូវបានគំរាម កំហែងដោយនិន្នាការសកលសំខាន់ៗ ជាអាទិ៍ ការកើនឡើងនៃគំនិតគាំពារនិយមដែលធ្វើឱ្យកំណើន សេដ្ឋកិច្ចសកលមានសភាពខ្សោយ កិច្ចការមិនទាន់បញ្ចប់នៃការលុបបំបាត់ភាពក្រីក្រនិង វិសមភាព បញ្ហាប្រឈមនៃបរិស្ថាន និងអាកាសធាតុ និងហានិភ័យជាបន្តបន្ទាប់នៃគ្រោះធម្មជាតិ គម្លាត សមត្ថភាពឌីជីថលកាន់តែធំបន្ទាប់ពីមានបម្រែបម្រួលបច្ចេកវិទ្យា និងឌីជីថលនីយកម្មយ៉ាងឆាប់ រហ័ស ការវិវត្តនៃប្រជាសាស្ត្រ និងវត្តមាននៃសង្គមដែលមានប្រជាជនវ័យចំណាស់ច្រើននៅក្នុង បណ្តាប្រទេសសមាជិក GMS និងភាពតានតឹងដែលកើតចេញពីនគរូបនីយកម្មឆាប់រហ័ស។

III. ទិសដៅអនាគត

១០. ដោយយល់ដឹងថា ទសវត្សរ៍ថ្មីនេះបាននាំមកនូវនិន្នាការថ្មីៗ ការគំរាមកំហែងកាន់តែខ្លាំង ក៏ ដូចជាកាលានុវត្តភាពថ្មីៗ យើងគាំទ្រពេញទំហឹងចំពោះតម្រូវការផែនទីបង្ហាញផ្លូវថ្មីសម្រាប់អនាគត។ **ដូច្នេះ យើងផ្តល់ការអនុម័តក្របខ័ណ្ឌយុទ្ធសាស្ត្រមហាអនុតំបន់មេគង្គឆ្នាំ២០៣០ ឬ GMS ២០៣០។** យើងមានទំនុកចិត្តថា GMS ២០៣០ ជាមួយនឹងការបង្ហាញយ៉ាងច្បាស់នូវបញ្ហាប្រឈមនិងកាលានុវត្ត ភាពនាពេលខាងមុខ អាទិភាពសំខាន់ៗដែលបានកំណត់ដើម្បីដោះស្រាយនិងទាញយកអត្ថប្រយោជន៍ ពីសសរស្តម្ភនៃការតភ្ជាប់ ភាពប្រកួតប្រជែង និងភាពជាសហគមន៍ឆ្ពោះទៅរកបេសកកម្មថ្មីមួយដោយ ផ្តោតការយកចិត្តទុកដាក់កាន់តែខ្លាំងឡើងទៅលើនិរន្តរភាពបរិស្ថាននិងភាពធន់ ការធ្វើសមាហរណកម្ម ផ្ទៃក្នុងនិងខាងក្រៅ និងបរិយាបន្ន នឹងធានាបាននូវភាពសំខាន់និងការឆ្លើយតបរបស់កម្មវិធី GMS ក្នុង ទសវត្សរ៍នេះ ព្រមទាំងសម្រេចបានចក្ខុវិស័យ GMS ថ្មីនៃអនុតំបន់ដែលប្រកបដោយសមាហរណកម្ម វិបុលភាព ចីរភាព និងបរិយាបន្នកាន់តែប្រសើរ។

១១. យើងប្តេជ្ញាសម្រេចឱ្យបានតាមគោលបំណងរបស់ GMS ២០៣០ ក្នុងការជំរុញអភិក្រម ប្រកបដោយនវានុវត្តន៍សម្រាប់អន្តរវិស័យគន្លឹះ រួមមាន៖ ការច្នាមយកបដិវត្តន៍ឌីជីថលដើម្បីប្រែ ក្លាយវិស័យសំខាន់ៗនៃសេដ្ឋកិច្ចឆ្ពោះទៅរកប្រសិទ្ធផលនិងបរិយាបន្នកាន់តែធំជាងមុន អភិក្រមនគរូប- នីយកម្មកាន់តែប្រសើរផ្នែកលើបណ្តាញរួមនៃរបៀងសេដ្ឋកិច្ច តំបន់ព្រំដែនដែលមានថាមវន្ត និងបណ្តុំ ទីក្រុងវែន្តាត និងមានភាពប្រកួតប្រជែង ដែលមានទំនាក់ទំនងដ៏ប្រសើរជាមួយតំបន់ជនបទ ជំរុញអន្តរ តភ្ជាប់ថាមពល និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ និងគាំទ្រដល់ការបង្កើតទីផ្សារថាមពលប្រកបដោយភាព

ប្រកួតប្រជែងក្នុងរយៈពេលវែង ធ្វើឱ្យកាន់តែស៊ីជម្រៅនូវកិច្ចសន្ទនាគោលនយោបាយ និងបទប្បញ្ញត្តិ គាំទ្រដំណោះស្រាយដោយផ្អែកលើពុទ្ធិនិងការកសាងសមត្ថភាព ក្រសោបយកដំណោះស្រាយវិស័យ ឯកជន ដើម្បីធ្វើអាទុភារូបនីយកម្មជំនាញនិងហិរញ្ញប្បទាន ការទទួលស្គាល់នូវសារៈសំខាន់នៃតួនាទី និងការខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់ស្ត្រីដើម្បីទទួលបានសមភាពយេនឌ័រកាន់តែច្រើនក្នុងការអភិវឌ្ឍ ជំរុញ កម្មវិធី GMS ឱ្យក្លាយជាថ្នាលបើកចំហនិងសហការយ៉ាងជិតស្និទ្ធ និងធ្វើសហកម្មនិងការបំពេញឱ្យគ្នា ទៅវិញទៅមកជាមួយនឹងគំនិតផ្តួចផ្តើមនៃកិច្ចសហប្រតិបត្តិការនិងសមាហរណកម្មក្នុងតំបន់ដទៃទៀត រួមមានសមាគមប្រជាជាតិអាស៊ីអាគ្នេយ៍ គំនិតផ្តួចផ្តើមខ្សែក្រវាត់និងផ្លូវ កិច្ចសហប្រតិបត្តិការមេគង្គ- ឡានឆាង យុទ្ធសាស្ត្រកិច្ចសហប្រតិបត្តិការសេដ្ឋកិច្ចអាយ៉េយ៉ាវ៉ាឌី- ចៅជ្រាយ៉ា- មេគង្គ និងក្របខ័ណ្ឌ កិច្ចសហប្រតិបត្តិការក្នុងតំបន់នានា និងបង្កើតក្របខ័ណ្ឌត្រួតពិនិត្យលទ្ធផល។

១២. យើងក៏គាំទ្រដល់ការផ្តោតលើ GMS ២០៣០ ដើម្បីច្បាមយកកាលានុវត្តភាពនៅក្នុងសេដ្ឋកិច្ច សកលដែលមានអន្តរកម្ម និងលើកស្ទួយបរិស្ថានធុរកិច្ចដែលបើកចំហ យុត្តិធម៌ និងមិនរើសអើង ដែលគាំទ្រដោយសេដ្ឋកិច្ចឌីជីថលនិងនវានុវត្តន៍។ យើងនឹងពង្រឹងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធឌីជីថល ពន្លឿន បម្រែបម្រួលឌីជីថល ជំរុញការប្រើប្រាស់បច្ចេកវិទ្យា និងបង្រួញគម្លាតឌីជីថល។

១៣. ដោយទទួលស្គាល់នូវផលប៉ះពាល់ដែលបន្តអូសបន្លាយយូរទៀត ដោយសារការរាតត្បាតនៃជំងឺ កូវីដ-១៩ និងតម្រូវការពន្លឿនដំណើរការស្តារឡើងវិញ យើងក៏សូមស្វាគមន៍ ផ្តល់ការអនុម័តនូវការឆ្លើយ តបនឹងកូវីដ-១៩ និងផែនការស្តារឡើងវិញ ឆ្នាំ ២០២១-២០២៣ ដែលនឹងបំពេញបន្ថែមដល់ក្របខ័ណ្ឌ យុទ្ធសាស្ត្រ GMS ២០៣០ ដោយផ្តោតកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងសហការទាំងក្នុងរយៈពេលខ្លីនិងមធ្យមដើម្បី ទប់ស្កាត់ជំងឺរាតត្បាត និងជំរុញការស្តារសេដ្ឋកិច្ចឡើងវិញ។ យើងគាំទ្រសសរស្តម្ភទាំងឡាយនៃអភិក្រម “សុខភាពតែមួយ” ដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហាសុខភាពមនុស្សនិងសត្វ ដំណាំនិងអាហារមានសុខភាពល្អ និង ទីក្រុងសុខភាព។ យើងនឹងពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការលើវ៉ាក់សាំងកូវីដ-១៩ ដើម្បីធានាឱ្យមានការ ចាក់វ៉ាក់សាំងដែលមនុស្សគ្រប់គ្នាអាចចាក់បាន មានតំលៃសមរម្យ មានសមធម៌មានប្រសិទ្ធភាព និង មានសុវត្ថិភាពសម្រាប់ប្រជាជននៅក្នុងអនុតំបន់។ យើងក៏នឹងចាត់វិធានការដើម្បីរក្សាស្ថិរភាពខ្សែច្រវាក់ ផ្គត់ផ្គង់តំបន់និងសកលដើម្បីធានានូវវិហារដោយសេរីនៃទំនិញ និងសេវាចាំបាច់ ដោះស្រាយតម្រូវការ របស់ជនងាយរងគ្រោះនិងជនក្រីក្រ ក៏ដូចជាការគ្រប់គ្រងនិងការចល័តកម្លាំងពលកម្មការងារដែល មានសុវត្ថិភាព និងសណ្តាប់ធ្នាប់ រក្សាការបើកចំហព្រំដែននិងពន្លឿនការស្តារសេដ្ឋកិច្ចដោយផ្តោត សំខាន់លើពាណិជ្ជកម្មនិងកិច្ចសម្រួលពាណិជ្ជកម្ម វិនិយោគ ទេសចរណ៍ និងកសិកម្ម ទន្ទឹមនឹងការកាត់ បន្ថយហានិភ័យផ្នែកសុខភាព។

១៤. ដោយឈ្លែងយល់ពីតម្រូវការសម្រាប់ការអនុវត្តប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពនៃ GMS ២០៣០ យើងផ្តល់អាណត្តិការងារជូនរដ្ឋមន្ត្រី និងឧត្តមមន្ត្រី ដើម្បីរៀបចំគម្រោងជាក់ស្តែង និងអាចអនុវត្តបាន សម្រាប់គាំទ្រដល់អាទិភាពប្រតិបត្តិការនិងក្របខ័ណ្ឌយុទ្ធសាស្ត្រ GMS ២០៣០ និងកម្មវិធីពុទ្ធិរបស់ GMS ដែលនឹងជំរុញនិងតម្រង់ទិសកិច្ចសន្ទនាគោលនយោបាយនិងសកម្មភាពជាក់លាក់ឆ្ពោះទៅរកការ សម្រេចបាននូវចក្ខុវិស័យមហាអនុតំបន់មេគង្គ។

១៥. យើងទទួលស្គាល់ថាសកលភាវូបនីយកម្មសេដ្ឋកិច្ចនាំមកនូវផលប្រយោជន៍យ៉ាងសំខាន់ដល់ ប្រទេសសមាជិកមហាអនុតំបន់មេគង្គ និងអនុតំបន់របស់យើង ហើយប្តេជ្ញាប្រើប្រាស់ផលវិជ្ជមាននៃ សកលភាវូបនីយកម្មសេដ្ឋកិច្ចនេះ ក៏ដូចជាពង្រឹង និងធ្វើឱ្យកាន់តែបើកចំហ បរិយាបន្ន តុល្យភាព និង ចីរភាព ព្រមទាំងធានាឱ្យបាននូវផលប្រយោជន៍ដល់ទាំងអស់គ្នា។ ជាលទ្ធផលនេះ យើងគាំទ្រប្រព័ន្ធ ពាណិជ្ជកម្មពហុភាគីជាមួយអង្គការពាណិជ្ជកម្មពិភពលោកដែលជាស្នូល និងប្រឆាំងនឹងគំនិតគំរាម និយម។ ទន្ទឹមនឹងនេះ យើងប្រាថ្នាជំរុញកិច្ចសហប្រតិបត្តិការនិងសមាហរណកម្មតំបន់ ក៏ដូចជា ការផ្តល់ កិច្ចសម្រួល និងការធ្វើសេរីភាវូបនីយកម្មពាណិជ្ជកម្មនិងវិនិយោគ។ ជាមួយគ្នានេះដែរ យើងលើកទឹក ចិត្តឱ្យបណ្តាប្រទេសសមាជិកមហាអនុតំបន់មេគង្គ ពន្លឿននីតិវិធីផ្តល់សច្ចាប័នក្នុងស្រុក ដើម្បីសម្រួល ដល់ការចូលជាធរមាននៃកិច្ចព្រមព្រៀងភាពជាដៃគូសេដ្ឋកិច្ចគ្រប់ជ្រុងជ្រោយក្នុងតំបន់ឱ្យបានឆាប់។

១៦. យើងសូមបញ្ជាក់សាជាថ្មីនូវការប្តេជ្ញាចិត្តរបស់យើងក្នុងការធ្វើឱ្យកាន់តែស៊ីជម្រៅនៃកិច្ចសហ- ប្រតិបត្តិការលើការតភ្ជាប់ដោយផ្នែកលើគោលការណ៍នៃការពិគ្រោះយោបល់ស៊ីជម្រៅ ការចូលរួម វិភាគទាននិងផលប្រយោជន៍រួម។ យើងជំរុញបន្ថែមនូវបណ្តាញរបៀងសេដ្ឋកិច្ច កែលម្អហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ ព្រំដែន GMS និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការឆ្លងកាត់ព្រំដែន អភិវឌ្ឍន៍កំពង់ផែ អាកាសយានដ្ឋាននិងការដឹក ជញ្ជូនតាមដងទន្លេ និងបង្កើនសមាហរណកម្មនៅក្នុងខ្សែច្រវាក់តម្លៃក្នុងតំបន់ក្រៅពីក្នុងមហាអនុតំបន់ មេគង្គ។ យើងក៏ប្តេជ្ញាចាត់វិធានការជាក់ស្តែងដើម្បីពង្រឹងបន្ថែមទៀតនូវវេទិការបៀងសេដ្ឋកិច្ច GMS និងវេទិកាអភិបាល GMS និងរក្សានូវការធ្វើជាម្ចាស់ផ្ទះប្រចាំឆ្នាំនៃវេទិកាទាំងពីរ។

១៧. យើងសូមបញ្ជាក់សាជាថ្មីនូវការប្តេជ្ញាចិត្តចំពោះការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយចីរភាព និងបរិយាបន្ន នៅក្នុងមហាអនុតំបន់មេគង្គ តាមរយៈការអនុវត្តពេញលេញនូវរបៀបវារៈអង្គការសហប្រជាជាតិ ឆ្នាំ ២០៣០ សម្រាប់ការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយចីរភាព និងកិច្ចព្រមព្រៀងទីក្រុងប៉ារីសស្តីពីការប្រែប្រួល អាកាសធាតុក្នុងកិច្ចបន្តស្វែងរកការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយសមធម៌ បើកចំហ គ្រប់ជ្រុងជ្រោយ នវានុវត្តន៍ និងបរិយាបន្ន ព្រមទាំងសម្រេចបាននូវតុល្យភាពលើជ្រុងទាំងបីគឺ ការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ច សង្គម និងបរិស្ថាន។

យើងនឹងសហការបន្ថែមទៀតលើការកាត់បន្ថយភាពក្រីក្រដើម្បីលើកកម្ពស់សុខុមាលភាពសម្រាប់ប្រជាជន
ទាំងអស់។ យើងប្តេជ្ញាពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការរបស់យើងក្នុងការប្រើប្រាស់ ប្រកបដោយចីរភាពនិង
ការគ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិប្រកបដោយសមាហរណកម្ម រួមទាំង ដី ធនធានទឹក និងព្រៃឈើ តាមរយៈ
កិច្ចសហប្រតិបត្តិការឆ្លងដែន និងកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរួមគ្នាដើម្បីសម្រេចបាននូវសន្តិសុខស្បៀង ទឹក និង
ថាមពលរបស់អនុតំបន់។

១៨. យើងទទួលស្គាល់កាលានុវត្តភាពដែលកើតចេញពីគំនិតផ្តួចផ្តើមសកលនិងតំបន់ពាក់ព័ន្ធ។
យើងនឹងជំរុញថែមទៀតនូវការធ្វើសមាហរណកម្ម និងការបំពេញឱ្យគ្នាទៅវិញទៅមករវាងកម្មវិធី GMS
និងគំនិតផ្តួចផ្តើមខ្សែក្រវាត់និងផ្លូវ និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការឡានឆាង-មេគង្គ ក៏ដូចជាគំនិតផ្តួចផ្តើមកិច្ច
សហប្រតិបត្តិការក្នុងតំបន់និងសកលដទៃទៀត ដើម្បីផ្តល់ជាកម្លាំងចលករថ្មីដល់ការអភិវឌ្ឍក្នុងនិងក្រៅ
អនុតំបន់។

១៩. យើងទទួលស្គាល់និងកោតសរសើរយ៉ាងខ្លាំងចំពោះការគាំទ្រផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុនិងពុទ្ធិពិវដ្ត
អភិវឌ្ឍន៍ទ្វេភាគីនិងពហុភាគី រួមទាំងធនាគារអភិវឌ្ឍន៍អាស៊ីដែលគាំទ្រកម្មវិធីនេះ ទន្ទឹមនឹងការជំរុញឱ្យ
ដៃគូទាំងអស់ពង្រឹងការគាំទ្របន្ថែមទៀតដល់ GMS ។ យើងសូមថ្លែងអំណរគុណយ៉ាងជ្រាលជ្រៅចំពោះ
ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាដែលបានធ្វើជាម្ចាស់ផ្ទះនៃកិច្ចប្រជុំកំពូលមហាអនុតំបន់មេគង្គលើកទី៧ នេះ។

២០. យើងឯកភាពជួបគ្នាម្តងទៀតនៅក្នុងកិច្ចប្រជុំកំពូលមហាអនុតំបន់មេគង្គលើកទី៨ ដែលនឹង
ត្រូវប្រារព្ធធ្វើឡើងនៅសាធារណរដ្ឋប្រជាមានិតចិននៅឆ្នាំ ២០២៤។

អនុម័តតាមប្រព័ន្ធវីដេអូ នៅរាជធានីភ្នំពេញ, កម្ពុជា នៅថ្ងៃទី០៩ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២១